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Příprava před odjezdem 

Letenky 

Letenky jsem vyhledával u více společností. Nerad objednávám přes vyhledávače letenek, 

takže jsem se rozhodoval mezi China Airlines a Eva Air. Jelikož jsem ze zdravotních důvodů 

nechtěl zůstávat na Taiwanu déle, kdyby nastaly potíže, tak jsem vybral China Airlines. 

Letenky byly za 24 000 Kč, ale letěl jsem s přestupem z Prahy. Nechtěl jsem letět přímo 

z Vídně, protože to tam moc neznám a letěl jsem sám. Takže cesta tam byla Praha-Vídeň-

Taipei a cesta zpět Taipei-Frankfurt-Praha. Jídlo na palubě bylo chutné a nosili nám nejen dvě 

hlavní jídla, ale i svačinky během letu. Samozřejmě na sedadlech nemohly chybět monitory 

na kterých jste si mohli vybrat asi z 50 skvělých filmů. Dokonce tam již měli filmy, které vyšly 

tento rok. 

Očkování 

Všechno očkování jsem řešil ve Fakultní nemocnici přímo v Hradci. Objednal jsem se do 

očkovacího centra na očkování proti Břišnímu tyfu. Když jsem tam přišel, tak mi byly 

doporučeny ještě očkování proti Žloutence typu A a Meningokokům ACYW. Musel jsem tam 

přijít dvakrát, protože mi všechny vakcíny nemohli dát naráz. Celková cena byla přibližně 

4000 Kč, ale z toho mi asi 2500 Kč uhradila pojišťovna. 

Pojištění 

Pojištění jsem si zařídil od ERV pojišťovny, se kterou spolupracuje naše škola. Koukal jsem i po 

jiných pojištěních, ale nedokázaly za nižší cenu pokrýt směrnice pro studijní výjezd. 

Studium 

Průběh 

Všechnu výuku jsme měli v angličtině. Výuka probíhala každý den od pondělí do pátku od 

9:00 do 12:00 a od 13:30 do 16:30. Byla tam volná hodina a půl jako obědová pauza.  

Nejvíce hodin jsme měli v předmětu Cross Cultural Business Communication. Myslím, že 

z názvu vyplývá, co bylo náplní hodiny. Andy, který byl učitelem tohoto předmětu, nás velmi 

zaujal svým projevem a naučil nás (nebo alespoň mě) kulturním rozdílům, které jsem dříve 

neznal. 

Vyzkoušeli jsme si také práci v různých programech. Modelování figur v Blenderu a dělání 

Instagram filtrů ve SparkAR, které nenavazovaly na nic dále. Co ale navazovalo dále byl 

Inkscape, kde jsme si vytvořili design pro lampičku, a Arduino IDE, kde jsme naprogramovali 

Arduino Nano pro různé módy světel led pásku. Všechno jsme spojili dohromady v jeden den, 

kde nám vytiskli návrhy. My si tam sestavili krabičku, umístili do ní Arduino a vše dohromady 

vytvořilo hezkou programovatelnou lampičku. 



Výlety 

Celkem se jelo na 5 výletů, z toho jsem si užil asi 3. Nejvíce se mi líbil výlet do Alishanu, kde 

jsme ochutnali místní čaj a viděli, jak slavil místní kmen. Jediná škoda u ukázky kmene byla, 

že to bylo v čínštině a nerozuměli jsme ani slovo. Poté jsme se přesunuli do ulice proslulé 

jejími místními obchody. Zároveň jsme viděli vlak, který pro nás nebyl takovým překvapením, 

protože takové nám jezdí v česku normálně. 

Ostatní výlety nebyly špatné. Například Buddha muzeum nebo iRide Kaohsiung byly zajímavé 

i zábavné, ale všude jsme měli průvodce a viděli jsme kvůli tomu půlku věcí, než bychom 

zvládli projít sami. My bychom si to i sami prošli a průvodci by mi tolik nevadili, kdybychom 

pak neměli jen třeba 30 minut rozchod. 

Zakončení studia 

Pro zakončení Cross Cultural Business Communication jsme museli 

udělat prezentaci na námi vybranou zemi. My si vybrali Francii a 

dělali jsme to ve skupině 3 lidí. Na konec jsme si připravili finální 

prezentaci o tom, jak se nám na škole líbilo, co jsme se naučili a jaký 

byl obecně pobyt na Taiwanu. Bohužel ani jednu z prezentací jsme 

nemohli odprezentovat před lidmi, protože na poslední 3 dny školy 

zasáhl tajfun. Vytvoření modelu v Blenderu a sestavení RGB 

lampičky byly taky formy zakončení dalších předmětů. 

Služby 

Ubytování 

Jelikož jsem přilétl o den dříve, tak jsem si musel zařídit ubytování sám a bylo to přes Airbnb. 

Ubytování tam bylo obecně levné v cenové relaci asi 400-1000 Kč. Já si vybral dražší za 800 Kč 

na noc, protože jsem chtěl svůj klid po 12hodinovém letu. 

Po celou dobu studia, to znamená od 27.6. do 28.6. jsme měli zdarma koleje od místní 

univerzity. Byla tam pouze záloha 300NT, kterou jsme ale všichni dostali nazpět, protože jsme 

po sobě uklidili a nic nezničili. Na postelích byly takové tvrdší matrace, které byly kratší než já 

a to mám 176 cm, takže nejsem obr. Každopádně po pár dnech jsem si zvykl a spalo se hezky. 

Stejně jako jsem přiletěl o den dříve, tak jsem odlétal o den později. Tentokrát jsem vybral 

hotelový pokoj na Booking.com, protože jsem potřeboval uschovat kufry, dokud mi nepoletí 

letadlo. Opět to stálo nějakých 800 Kč a nemohl jsem si stěžovat. 

  



Doprava 

Do Tainanu jsem se asi jako každý dopravil HSR, což je rychlovlak, který mě vyšel kolem 900 

Kč. Následně jsem si pár dní kupoval lístky na vlak, dokud jsem nezjistil o EasyCard. EasyCard 

sice neušetřila ani korunu oproti klasickým lístkům, ale za to ušetřila čas. Byla to klasická před 

nabitá karta, kterou se dalo platit i v obchodech. Stačilo prostě přijít buď na vlakovou stanici 

nebo do autobusu, pípnout kartu a je hotovo. Například od Univerzity do středu Tainanu to 

bylo asi za 15 Kč a na stanici HSR asi 10 Kč. 

Strava 

Ve škole se stravovat nedalo, ale poblíž bylo mnoho stánků s jídlem (Street food). Jedním 

z nich byl snídaňový bufet. V něm jsme si kupovali sendviče, které stály kolem 20 Kč a za tu 

cenu stály. Taky o 4 vchody vedle, ještě blíže univerzitě, prodávala babička Boba čaj. Když 

jsme měli chuť na klasický mléčný Boba čaj, tak nás vyšel na 25 Kč. Asi 1 kilometr od školy 

byla restaurace, kam jsme taky párkrát zavítali a jídlo stálo průměrně 140 Kč s čajem. 

Každopádně nejvíce jsme chodili do 7 – Eleven nebo Family-Mart, které fungují vlastně jako 

české večerky. Jídlo tam seženete, ale nic extra čerstvého. Pro dlouhé večery bylo důležité 

vychlazené pivo. Plechovka stála asi 30Kč, což není málo, ale nejsme v Česku, takže za mě 

super cena. 

Ostatní 

Dostali jsme kartičku do místní knihovny, kde jsme se mohli, jak koukat na filmy, tak si 

půjčit/přečíst nějaké knihy. Pokud byste chtěli pracovat na dálku, možnost tady byla, protože 

každé odpoledne po škole bylo volno až do druhého dne a tím, že byl časový posun +6 hodin, 

tak to vycházelo, že ještě budou všichni v práci. 

Finance 
Jelikož jsem byl poprvé v životě mimo Evropu, tak jsem si pobyt na Taiwanu chtěl užít. Já si 

užívám jiným způsobem než ostatní a zas tolik jsem toho vidět nepotřeboval. Spíš jsem chtěl 

zažít kulturu, jak se žije v takové zemi. Nedržel jsem se zkrátka a stipendium mi pokrylo asi 

45-50 % nákladů.  

Vlastně mi stipendium pokrylo všechny náklady před odjezdem (letenka, očkování, pojištění) 

a na Taiwanu jsem byl na vlastní náklady. Udělal jsem chybu, že jsem si nezapisoval, kolik 

jsem přesně utratil za co, ale přibližně 60 % bylo za jídlo a zbytek byl za zážitky, suvenýry a 

dopravu. Celkově jsem tedy utratil přibližně 65 tis. Kč. Věřím, že kdybych se více držel zkrátka, 

tak je možnost tam být celkem za 45-50 tis. Kč. 

  



Shrnutí 
Byl to můj první studijní pobyt a nemůžu jej hodnotit jinak než pozitivně. Školu jsme 

navštěvovali podobně jako na střední, ale aspoň jsem se zase cítil bezstarostně. 

Bezstarostnost spočívala i v tom, že jsem se neomezoval a měl jsem našetřené peníze na tuto 

cestu. Místní “study buddies“ s námi taky trávili poměrně dost času, tedy aspoň někteří 

z nich. Byli vždy připraveni nám pomoci a hodně jsme se spolu nasmáli. Podobně by se dalo 

mluvit i o školním personálu a učitelích. Ti byli také vždycky nápomocní a dokázali si z věcí 

udělat srandu. 

Určitě pokud se vydáte na letní školu, tak jeďte klidně dříve, nebo odjeďte později, ať si máte 

volný čas na to si projet Tchaj-wan sami. Většinu času totiž strávíte v Tainanu a tam není tolik 

co prozkoumávat po pár strávených odpoledních v ulicích města. Kdybyste měli jakékoliv 

otázky, tak mi můžete určitě napsat. Nebo se můžete kouknout na můj facebook, kde jsem 

psal zprávu z každého dne. 


